

HB-møde den 2. juni 2025 kl. 19.00 i KH's klubhus

Til stede: Torben Søndergaard Nielsen (TSN), Erik Hansen (EH), Karen-Sophie Bolm (KSB), Søren Svarrer (SS), Kim Svare (KS), Kenneth Lauridsen (KL), Carsten Ellegaard Thomsen (CET), Jesper Johansen (JJ), Christian Hasner

Afbud: Kenn Christophersen (KC)

1. Godkendelse af dagsorden, *Godkendt*

2. Godkendelse af referat fra HB-møde den 5. maj 2025, *Godkendt*

3. Orientering fra formanden, rev. af kontaktoplysninger, henvendelse fra Naturstyrelsen, *TSN – har modtaget en henvendelse fra Naturstyrelsen, omkring Smålandsfarvandet. Der vil ikke være repræsentation fra NSK til det pågældende orienteringsmøde.*

4. Orientering fra Hovedkassereren, *EH – økonomien kører som den skal. EH har fået en henvendelse fra et medlem som ønsker at kunne opbevare sin mast, uden at skulle afrigge masten (da det ikke er muligt). Der er ikke plads til at opbevare en mast af denne type på vores arealer. Umiddelbart kan båden heller ikke håndteres af vores kran og stativsystem. EH giver besked til den pågældende.*

5. Orientering fra afdelinger og udvalg:

a. Inderhavnen, *KSB – det går, Flemming er kommet på plads – der er lavet en fin liste med arbejdsopgaver til Flemming. Der skal gøres noget ved gulvet i toiletbygningen, men det skal undersøges først. Der skal males vinduer i skipperstuen. Der har været lidt udfordringer med udlejning af Skipperstuen, som er faldet på en onsdag, som rammer ind i onsdagskapsejladsene – der arbejdes på en løsning, hvor onsdagene i fremtiden reserveres. Det præciseres at klubbens bygninger og faciliteter principielt er til brug for klubaktiviteter. Udlejning af bygninger og faciliteter til medlemmers private arrangementer er sekundært ift. alle klubaktiviteter. Både kapsejlsudvalget og Inderhavnen skal være opmærksomme overfor hinanden for at sikre afholdelse af klubaktiviteter.*

Der er en verserende sag i bestyrelsen omkring samarbejdet internt i bestyrelsen. HB orienteres. KSB vil efter næste bestyrelsesmøde i IH holde HB orienteret om status i sagen.

b. Yderhavnen, herunder kontrakt med Vejrø, *CH – Isfuglen har fjernet deres klubhus. De mente at der kunne tilkobles til klubbens eksisterende kloak. De har også været koblet på klubbens vandledning – nu bliver klubbens hoved måler flyttet, så der ikke skal være nogen mellemregning imellem klubberne. Vejrø vil*

meget gerne leje en plads på ydersiden af Pieren – der er udarbejdet en lejekontrakt, som indebærer en rabataftale med NSK, på 100 kr. på havnepingene for alle NSK-medlemmer. Derudover betaler Vejrø 30.000 kr. for aftalen. YH havde fået mandat af HB til selv at forhandle aftalen. YH orienterer Næstved Erhvervshavn om aftalen

c. Kanalhavnen, status på septiktank og el-tilsyn. Godkendelse af retningslinjer for vinterliggere i KH. Evt. sammenskrivning med retningslinjer for at bo i båden om vinteren i KH., KL- Der har lige været udført el-syn. Status på septiktank, der ikke noget nyt. Der er i en 3-årig prøveperiode afsat 5 pladser og ligeledes vil være afsat 5 pladser i udkastet til den nye lejeaftale, der skal erstatte prøveperioden. Retningslinjerne godkendes. Det aftales at KH får lagt de to aftaler på hjemmesiden

d. Jolleafdelingen, JJ – Der er ikke noget nyt

e. Kran- og beddingspladsudvalget v/Erik og Torben, herunder status fra arbejdsgruppen der ser på revision af retningslinjer og forsikringsforhold ved kran- og båd håndtering (Carsten, Jesper og Torben), TSN – efter sommerferien samles kranfolkene, for at få implementeret de nye tiltag. CET oplyser at der mangler en synkronisering mellem kranfolkenes kalender til fælleskalenderen, da der har været en oplevelse hvor der skulle sættes master på, men det viste sig at kranen var booket til søsætning. Der er enighed om at der kun bør være 1 kalender som er ajour ift. brugen af kranen. Arbejdet med at der kun skal 1 kalender, udsættes til 2026, hvor HB skal se på hjemmesiden generelt

f. Aktivitetsudvalget v/Jesper, JJ – der er intet nyt

g. Sejlerskolen v/Ronnie og Kenneth Lauridsen. Retningslinjer for Sejlerskolen, KL, TSN nævner at der lå nogle retningslinjer da vi havde sejlerskolen, som blev pillet af da vi ikke havde sejlerskole – men nu er der sejlerskole igen, så nu bør der igen ligge retningslinjer på vores hjemmeside. Der er ikke helt styr på antallet af elever endnu – KL følger op på det.

h. Svømmeudvalget v/Erik, EH – der er ikke noget nyt.

i. Kapsejladsudvalget v/ Torben, TSN – det kører, der deltager 10-12 både hver onsdag – der bliver serviceret med kaffe og brød, og der er god stemning.

6. Status og aftale om tidsplan for Indsatsområder

a. Forlængelse af lejekontrakt på Ydernæs, TSN, det er kommet lidt ny til dette punkt – der er blevet fremsendt et udkast til en lejeaftale, som ikke indeholder vores option for udvidelse af vores beddingsplads – dette opfattede TSN som en

fejl. Kommunen fastholder at optionen igen skal godkendes politisk. TSN vurderer at der ikke er grundlag for usikkerhed om at selve lejekontrakten kan fornyes. Det er selve "optionen" der nu er blevet afhængig af en ny politisk godkendelse.

b. Udvidelse af beddingspladsen på Ydernæs, se ovenstående punkt

c. Udflytning af erhvervshavnen, *Der er intet nyt*

d. Indkøb, og udrulning af nyt regnskabssystem v/ Erik, EH, *det kører på skinner – der er ved at blive lagt en masse oplysninger ind i systemet, men der bliver gjort et godt stykke arbejde – det forventes at der går noget tid før det hele er oppe og køre, men det passer fint i tråd med når det hele skal samles med regnskaberne. EH arbejder på at få betalingssystemet til at køre. Planen er at der efter sommerferien startes op på at få startet op på regnskaberne. Det kører efter planen – vi holder budgettet lige nu.*

e. Status på revision af bådpladser/andelsbevis v/ Carsten, Jesper og Torben, TSN, *der har været afholdt nogle møder – der har været god opbakning fra pladsmænd og øvrige til at bakke op om projektet. Der er blevet udsendt en rykkerskrivelse til dem som ikke havde svaret til tiden. Hvad der skal ske hvis ikke dette giver det forventede resultat, skal besluttet efterfølgende. Endnu har der ikke været situationer som vores vedtægter ikke har kunne håndtere. Umiddelbart omfatter revisionen ikke håndteringen af lånepladser, og brugen af disse.*

f. Kommunikation til medlemmerne, herunder fælles nyhedsbreve. Hvordan kommunikerer vi fremover, hvilke platforme og medier skal vi anvende v/ Carsten og Torben, CT – *der er lige udsendt det seneste eksemplar. Medlemmerne tager godt imod det. CT opfordrer til at deadlines overholdes og næste gang der skrives fra de enkelte afdelinger, at det gøres mere faktuel.*

g. Revision af vedtægterne v/ Torben, Carsten og Kenneth, TSN – *der samles op når revisionen er gennemført. KL Kanalhavnen er kommet med et udspil til hvordan en sikring af klubbens eksistens kan varetages.*

Kanalhavnen foreslår at der som minimum afsættes 15% af andelssummen, der tilsidesættes til uforudsete økonomiske hændelser. Procentsatsen hæves hen over en 10-årig periode op til 25 % af andelssummen.

h. Fokus på Sejlklubbens samarbejde på tværs af afdelingerne, herunder opfølgning på de igangsatte tiltag med fælles bestyrelsesmøder og udvalg, v/ Torben, Kim, Carsten og Jesper, TSN – *der bliver afholdt et fælles bestyrelsesmøde d. 17. november*

i. Samarbejde med IH om løsning på tidsplan og finansiering af uddybning, V/Torben, Søren og Karen-Sofie, KSB og TSN havde kort forinden HB-møde holdt et lille møde med Gert fra Kanalhavnen, som er længere fremme i samme uddybningsproces. KSB vil gå tilbage til FLID for at få et mere konkret svar på hvad de fremsendte resultater betyder. TSN vil på vegne af KH og IH tage kontakt til Næstved Kommune for at undersøge mulighederne for hjælp til mulighederne for nyttiggørelse af det opgravede fra de to havne.

j. Ydermolen (tilhørende Næstved havn) ved Yderhavnen v/Christian og Torben, CH har endelig fået adgang til FLIDs systemer – men har kun haft tilgang en lille uges tid. CH vender tilbage når mulighederne hos FLID er undersøgt lidt nærmere

7. Aktiviteter

- a. Fællesmøde den 17/11 2025
- c. Standernedtagning i Kanalhavnen søndag 26/10-2025 kl. 14.00
- d. Julegløgg den 7/12-2025 kl. 14.00 i Kanalhavnen
- e. Nytårskur den 4/1-2026 kl. 14.00 Inderhavnen

8. Næste HB-møde den 8. september kl. 19.00

9. Evt.

Referent: Søren Svarrer